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Afwezig met kennisgeving: Cees Liefting 

AGENDA 

René Verstraete,  de voorzitter van de Dorpsraad, opent de vergadering en heet iedereen welkom.  

Vervolgens neemt hij de agenda voor de avond door. 

 

UITREIKING SLUISE KANJERS 

Na het doornemen van de agenda kondigt René aan dat hij af gaat wijken van de agenda, Hij geeft 

het woord aan burgemeester mevrouw Vermue.  

Glenn Priester en Jeannette Thomaes nemen na veel jaren inzet afscheid van de Dorpsraad. Beide 

krijgen de onderscheiding “Sluise Kanjer” uitgereikt. Het betreft een oorkonde en speldje. Tevens 

ontvangen ze een mooi boeket bloemen. 

René spreekt ook een dankwoord uit richting beide vertrekkende dorpsraadsleden. Vanuit de 

Dorpsraad ontvangen beide een cadeaubon en boeket voor de jarenlange positieve inbreng en inzet 

voor onze kernen. 

 

BEWEGING/GEZONHEID 

Bas Wiersums is Fysiotherapeut in IJzendijke en omgeving. 

Hij geeft uitleg over het belang van bewegen voor de gezondheid. 

Waarom moeten ouderen bewegen? 

• Gezond gewicht   

Voorkomen van overgewicht door voldoende bewegen en gezond eten.  

Van de Nederlanders heeft 50,2%  overgewicht waarvan 36% matig en 14% ernstig. 

• Spieropbouw  

Oud worden is topsport! Maar daarom ook kwetsbaar.. 

• Cognitie  

Steeds meer mensen krijgen dementie. Meest voorkomend is Alzheimer. Weinig resultaten 

met medicatie. Voldoende bewegen is cruciaal bij het vertragen van proces van achteruitgang. 

Door voldoende beweging wordt doorbloeding van de hersenen bevorderd. 

• Slaap 

Meer bewegen stimuleert de stofwisseling en daardoor de slaapkwaliteit 

• Kwaliteit van leven 

Bewegen heeft positief effect op de kwaliteit van leven. 

• Sociale contacten  

Eenzaamheid is even dodelijk als roken! Eenzaamheid heeft ook een negatieve invloed op de 

gezondheid. Door bewegen in gezelschap wordt ook eenzaamheid voorkomen.  

Hoeveel moeten ouderen dan sporten? 

 Minimaal 150 minuten matig intensieve inspanning per week 

 Verspreiden, bij voorkeur dagelijks minimaal 20 minuten intensief bewegen.  

 Minimaal 2 keer in de week balans-, spier- en botversterkende activiteiten  

 

Martien geeft uitleg over het project Hoofdplaat in Beweging. 

Van theorie naar praktijk: 

• Apparatuur  

Door de dorpsraad (in overleg met fysiotherapeut) aan te schaffen, In eerste instantie een 

hometrainer, roeiapparaat en loopband. 

• Ruimte 

Ideaal zou zijn in het Dorpshuis in combinatie met huiskamer. Dit is nu niet mogelijk door 

gebrek aan ventilatie en ook onvoldoende ruimte voor opslag. Uitwijk naar de oude gymzaal is 

niet ideaal maar kan voor de opstart. 

• Deskundige begeleiding is noodzakelijk.  Daarover hebben we overleg met de gemeente. 



• Tijdpad. Wanneer: streven: januari 2024 

We willen bijdragen aan verbetering van het welzijn van ouderen door faciliteren van mogelijkheden 

tot contact en tot voldoende bewegen.. 

 

Vraag vanuit zaal over combi met huidige activiteiten in de gymzaal.  

De huidige gebruikers zijn er meestal in de avond, het bewegen voor ouderen onder begeleiding zal 

hoofdzakelijk overdag zijn. De huidige activiteiten in de gymzaal mogen niet in het gedrang komen.  

 

ENERGIETRANSITIE 

• Dhr. Leendert Jongman is medewerker van de energiebank Sluis die wordt opgericht.  

De energiebank is bedoeld voor hulp aan mensen met energiearmoede. Die hulp wordt 

gegeven met kleine middelen. 

• Mevr. Nina Albregtse  is beleidsadviseur op sociaal domein van de Gemeente Sluis. Ze werkt 

met name op het gebied van armoede. 

• Pieter Koolen is coördinator van de energiebank in de gemeente Hulst. In Sluis zijn ze nog 

bezig met opstarten. 

 

Nina geeft uitleg over de werkwijze. 

Er is een nieuwe Regeling Energiebesparing 2023-2024. De regeling is bedoeld om energiearmoede 

aan te pakken. Hiervoor wordt samengewerkt met de energiebank. 

Van invloed op energiearmoede zijn: Laag Inkomen (tot 130% minimum), slechte kwaliteit woning en 

hoogte energierekening. 

• Regeling Energiebesparing gemeente Sluis 2023-2024 

• Doelgroep: beperkt inkomen en vermogen (schatting ca. 1000 huishoudens) 

• Doel: ondersteuning via 

1. Kleine energiebesparende maatregelen; én 

2. Bewustwording en gedragsverandering 

• Een vergoeding t.w.v. €250, te besteden via een online keuzemenu 

• Gratis advies en hulp aan huis  

1. Energiebank Sluis  

2. en/of Energiek Zeeland (=enkel voor woningeigenaren) 

 

Pieter Koolen (Energiebank Hulst) 

Hij geeft uitleg over wat een energiebank is. 

Een Energiebank is een organisatie van deskundige en getrainde vrijwilligers die huishoudens met 

een kleine beurs helpen om hun energierekening blijvend te verlagen en daarmee bij te dragen aan de 

energietransitie. Hoe verlaag je de energierekening als je geen €’s hebt om in je huis te investeren? 

Lokale energiebanken worden ondersteund door Stichting Energiebank Nederland. 

Hulp wordt mogelijk gemaakt door middel van: 

• Adviezen 

• Donaties van energiebesparende middelen 

• en andere maatregelen.  

De energiebank helpt iedereen, maar er wordt voorrang gegeven aan huishoudens met een kleine 

beurs en/of huishoudens die kampen met (energie)armoede, mits deze daarvoor openstaan. 

Met een lagere prioriteit zal de Energiebank huishoudens bijstaan die wel de middelen hebben, maar 

behoefte hebben aan energiebesparende adviezen. 

Vanuit de zaal wordt de vraag gesteld of er controle is op de besteding van de € 250. Het bedrag kan 

alleen besteed worden aan vooraf vastgestelde artikelen die invloed hebben op energiebesparing. 

 

PAUZE 

 

CRIMINALITEIT 

René start de meeting na de pauze weer op door hoofdagent Bjorn Pijcke aan te kondigen. 



Bjorn geeft uitleg over de politieorganisatie in Zeeuws-Vlaanderen en specifiek het cluster Sluis. Politie 

Zeeuws-Vlaanderen heeft 3 clusters (1 per gemeente) Onderbezet. De wijkagenten hebben daardoor 

geen vrijgestelde diensten om de wijk in te gaan.  

 Cluster Sluis = bureau Oostburg. Tussen 14.00 en 16.00 uur is er iemand aanwezig. Bureau 

Terneuzen is wel 24/7 geopend. 

 Wijkagenten 

 Rutger Gerritsen (Hoofdplaat) 

 Björn Pijcke  Waarnemend wijkagent i.v.m. vertrek Willem Pijpelink geboren in 

Breskens en woont in Breskens. Heeft gesolliciteerd voor de functie van Wijkagent 

 Jan-Willem Verstraten (jeugd) 

 Vacant 

Bjorn geeft uitleg over de cijfers en statistieken m.b.t. de criminaliteit in Hoofdplaat en in geheel Sluis. 

Uit de cijfers blijkt dat er in Hoofdplaat relatief weinig criminaliteit is. 

 

FINANCIEEL OVERZICHT. 

Financieel verslag 2022 is beschikbaar op de tafels. 

Er zijn geen vragen over het verslag. 

Ine verzoekt om iedereen die een Raborekening heeft op de Dorpsraad te stemmen bij de 

RaboClubkas actie.  

Kascontrole. Graag één nieuw lid voor kascontrole commissie. 

Mevrouw Pielaat of mevrouw Voogdt volgend jaar nog een keer. Nieuwe kandidaat Mevrouw Marie-

Louise de Koster. De heer Hanny Blaakman als reserve. 

 

KERNVISIE: 

” Hoofdplaat voor altijd jong” 

Of Hoofdplaat Vitaal. 

Aanleiding 

• Krimpregio 

• Vergrijzing 

• Nog maar 1 winkel 

• Verouderd woningbestand en 1/3 woningen is 2
e
 woning of toeristische verhuur 

• Voorzieningen staan onder druk 

De gemeente Sluis werkt aan een aantal plannen om de negatieve effecten van de krimp te 

bestrijden. Als Dorpsraad zijn we van mening dat de belangen van Hoofdplaat geborgd moeten 

worden in die gemeentelijke aanpak. 

We moeten dan wel weten wat de bewoners van Hoofdplaat willen. Hiervoor is zoveel mogelijk 

informatie nodig van alle bewoners. Ook de belangen van de bewoners van 2
e
 woningen en van het 

park moet rekening mee gehouden worden. 

Wij willen 10 jaar vooruit kijken. Met tussenstap van 5 jaar. 

We worden ondersteund door Katalys (voorheen KNHM) en Arcadis. 

We willen een beleidsstuk opstellen en aanbieden aan de gemeenteraad zodat zij bij besluitvorming 

rekening kunnen houden met de wensen van de bewoners van Hoofdplaat. 

Martien geeft uitleg over het stappenplan 

Het moet een plan van en voor alle bewoners zijn. We hopen dat er ook betrokkenheid komt vanuit de 

jonge mensen zodat er een representatief rapport komt. De Dorpsraad is graag bereid om deze 

kernvisie verder uit te werken maar de invulling moet echt vanuit de inwoners komen. 

Er wordt uitleg gegeven hoe Zuidzande te werk is gegaan bij het aanbieden van hun kernvisie aan de 

gemeenteraad. 

Een visie moet niet alleen aangeboden worden aan de gemeenteraad maar de afzonderlijke 

raadsfracties moeten ook benaderd worden om draagvlak te creëren binnen de raad.  

 

  



"ONS" DORPSHUIS EN DE GYMZAAL 

• De gemeente Sluis is bezig met een (externe) inventarisatie van alle gemeentelijke gebouwen. 

Daaruit rolt een meerjarig advies per gebouw. Advies op gebied van bv energie / isolatie maar ook 

qua periodiek onderhoud. Hierover is frequent overleg met betreffende ambtenaren van gemeente 

Sluis.  

• Op de buitenschil van het dorpshuis zullen bewakingscamera`s worden geplaatst. Opdrachtgever 

hiervan is gemeente Sluis. Uiteraard is dit allemaal (heel terecht) aan strenge regels gebonden 

m.b.t. AVG etc. Opnames kunnen alleen bekeken worden door bevoegde ambtenaren van 

handhaving en/of de politie. De dorpsraad heeft GEEN toegang tot deze beelden (en dat willen we 

absoluut ook niet) 

• Daarnaast zijn we bezig met inventarisatie van Domotica mogelijkheden.  

Denk aan: automatisch voordeurslot, digitale bediening van alle thermostaten, controle van 

energieverbruik. Hiervoor lopen meerdere gesprekken om te inventariseren wat de mogelijkheden 

zijn. 

• Voor het woonkamerproject zijn we nog in afwachting van de subsidie. Ondanks dat gaan we wel 

verder. 

• Jaren geleden kregen we signalen dat de gymzaal verkocht of gesloopt zou gaan worden. Dat is 

destijds gelukkig niet door gegaan. Nu bereiken ons weer van dat soort signalen. We willen de 

gymzaal zeker niet kwijt. Er is nog geen beslissing genomen door de gemeente. 

 

DORPSRAAD 2023 

• Jeannette Thomaes en Glenn Priester zijn gestopt. 

• Ignaas Caryn is toegetreden.  

Ignaas stelt zichzelf voor. Hij woont sinds 3 jaar in Hoofdplaat.’ 

• We proberen de lopende projecten zoveel mogelijk te verdelen onder de 6 dorpsraadleden. 

• Een van de dingen waar we nog wel op inzoomen is 80 jaar vrijheid. Op 10 oktober 2024 is  

het exact 80 jaar geleden dat Hoofdplaat, als 1e dorp van west Zeeuws Vlaanderen is bevrijd. We 

willen dat Hoofdplaat een prominente rol gaat spelen bij de herdenking. 

• Er zijn inwoners die denken dat onze dorpsraad taak een betaalde functie is. Dit is niet zo, We  

krijgen alleen onze kilometervergoeding en 1 keer per jaar hebben we met partners een etentje. 

Dat laatste is de afgelopen moeilijke jaren ook al veranderd naar een bbq bij een van ons thuis. 

  

Rondvraag: 

Hanny Blaakman: 

De deur van dorpshuis is soms op slot als er mensen binnen moeten. 

De buitenasbak zit regelmatig vol. 

René geeft aan dat we het probleem van de deur zo snel mogelijk op willen lossen met een 

elektronisch slot zodat het openen en sluiten op afstand te regelen is. Noodoplossing is dat er 

inmiddels iemand is om de deur open te doen. 

De buitenasbak zal aandacht aan gegeven worden. 

Er wordt nog extra uitleg gevraagd over de werkzaamheden voor de Kernvisie en wat er daarna mee 

gedaan wordt. Er wordt eerst gekeken wat er onder de bewoners leeft. Als er een visie opgesteld 

wordt kan die daarna ingediend worden. Uiteindelijk moet de gemeenteraad beslissen of bepaalde 

zaken inderdaad uitgevoerd kunnen worden. Glenn legt uit dat de gemeenteraad niet verplicht is om 

alles uit te voeren wat in het plan staat, maar ze zijn wel verplicht om er serieus naar te kijken. 

 

Atleta meldt dat de gemeente op 5 oktober van 12.00 tot 13.00 uur naar Hoofdplaat komt  met een 

koffiekar. Het is een informele bijeenkomst. Er zal ook soep en brood zijn. De grote zaal zal die 

middag gewoon gebruikt kunnen worden door de Ouderensoos. 

 

Sluiting 

 

 


